

Aktuálne výšky maximálnych a minimálnych vymeriavacích základov a preddavkov SZČO pre rok 2026

Samostatne zárobkovo činná osoba (SZČO)	Sadzba poistného	Vymeriavací základ v €	Preddavok v €
SZČO bez zdravotného postihnutia	minimálny mesačný preddavok (16 % z vymeriavacieho základu)	762,00	121,92
	maximálny mesačný preddavok nie je určený		
SZČO so zdravotným postihnutím (ZŤP)	minimálny mesačný preddavok (8 % z vymeriavacieho základu)	762,00	60,96
	maximálny mesačný preddavok nie je určený		

Poznámka: Od 1.1.2017 nadobudla účinnosť novela zákona č. 580/2004 Z. z. o zdravotnom poistení, na základe ktorej sa od uvedeného dátumu **zrušil maximálny vymeriavací základ** zamestnancov, ich zamestnávateľov, živnostníkov a iných samostatne zárobkovo činných osôb. Preddavky so sadzbou 16 % (8 %) tak SZČO platia z celkových príjmov bez stanovenia maximálneho vymeriavacieho základu. Minimálny vymeriavací základ pre rok 2026 je stanovený vo výške 762 € (50 % z priemernej mesačnej mzdy 1 524 € za rok 2024).